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TUUSULA lTuusulan kasvatus-
ja sivistystoimenjohtajan Esa
Ukkolan esitys yhden lukion
ja neljän kyläkoulun lakkaut-
tamisesta säästösyihin vedo-
ten (Keski-Uusimaa 26.9.) saa
murskakritiikkiä lakkautuslis-
talla olevien koulujen vanhem-
painyhdistysten aktiiveilta.

Lakkautusuhan alla olevat
koulut ovat Kellokosken lukio
sekä Tuomalan, Nahkelan, Lin-
jamäen ja ICemetskogin ala-
koulut.

Klemetskogin koulun van-
hempainyhdistyksen Hem och
Skolan puheenjohtaja Heidi
Salminiitty sanoo, että lakkau-
tusesitys ei tullut tä1tenä yllä-
tyksenä.

-Silti tämä on todella surul-
lista.

Salminiityn mukaan yhteisöl-
lisyys tulee kärsimäiin, jos kylä-
koulut lakkautetaan. Hän ih-
mettelee myös sitä, miksi XXe-
metskogin koulun molempiin
rakennuksiin tehtiin juuri mit-
tavat peruskorjaukset, jos kou-
lua ollaan sulkemassa.

-Minulle on yllätys, että t?il-
laista päätöstä on mietitty. Em-
me kuitenkaan ole perinteinen
kyllikoulu, sanoo I{emetskogin
koulun rehtori Iyrki Kaarila
viitaten koulun asemaan Tuu-
sulan ainoana ruotsinkielise-
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nä kouluna, jossa on oppilaita
kunnanjoka kolkasta.

Kaarilan mukaan on ollut pu-
hetta, että ruotsinkieliset oppi-
laat kävisivät jatkossa koulua
Keravan Kannistossa Svensk-
backa skolanissa.

-Muuta vaihtoehtoa ei ole
minulle esitetty, Kaarila sanoo.

Kasvatus- ja sivistystoimen
esityksen mukaan ruotsinkieli-
sen opetuksen osalta tehtiiisiin
yhteistyötä kuitenkin mahdolli-
sesti myös NurmUåirven kanssa.

Salminiittyä huolestuttaa se,
kuinka koulukyydit toimisivat
naapurikuntaan, kun ne ovat
sakanneetjo nyt.

Tuomalan kyläkoulun tuki ry:n
puheenjohtaja Ville Raevuori
vaatii kunnalta niihtäviiksi ne
luvut, jotka ovat esityksen taus-
talla.

-En ole vakuuttunut siitä, et-
tä niimä kyliikoulut ovat niin
kalliita kuin miksi niitä esite-
täåin. OIen lZihettiinyt virkamie-
hille siihköpostia, johon odotan
nyt vastausta. Luvut saatuamme
alamme itse niitä analysoimaan.

Hän ihmettelee sitä, miksi
pienet koulut olisivat nyt pom-
panneet isoja kouluja niin pal-
jon kalliimmiksi.

Tuomalan koulu on pian
85-vuotias koulu, jonka nettisi-
vujen mukaan opinahjon oma-
leimaisuutta määrittävät tuo-
malalainen kyläyhteisö ja luon-
to sekä Tuusulanjärven luon-
non ja sen rantojen historian
opiskelu, toisaalta taas tulevai-
suuden taitoja korostava inno-
vatiivisuus.

-Pyrimme siihen, että koulu
säilyy, Raevuori summaa van-
hempien toiveen.

Jos koulu lakkaisi, siirryisivät
sön lapset esityksen mukaan
Kirkonkylän kouluun.

Linjamäen koulun vanhemmat
ry:n puheenjohtaja Heidi Mik-
kola sanoo kylän tarvitsevan
koulunsa.
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tin lakkauttaminen
inkieliset Keravalle

Rehtori Jyrki Kaarila on johtanut koulunkäyntiä äskettäin sisätiloil-
taan remontoidussa Klemetskogin koulussa kolme vuotta. Aiem-
min mies toimi luokanopettajana 600 oppilaan koulussa Vantaan
Myyrmäessä.-Täällå kaikki tuntevat kaikki, Kaarila sanoo elämästä
Klemetskogissa.

johtaisi irtisanomisiin
Miljoonan säästö ei

TUUSU1A 
I 
Tehdln esityksen mu-

kaan kouluverkkomuutokset
eivät aiheuta henkilöstön irti-
sanomisia. Esitet5rt muutokset
koskevat noin 220 oppilasta ja
opiskelijaa, 20 opettajaa tai
muuta koulun henkilökun-
taa. Yhteensä Tuusulan kou-
luissa työskentelee noin 570
työntekijää.

- Esitet5rt kouluverkkomuu-
tokset eivät aiheuta koulujen
lisärakentamistarpeita. Op -
pilasennusteiden mukaan
oppilasmäärä on laskemassa
haja- asutusalueilla ja kasva-
massa keskusta-alueilla. Nyt
esitettävät kouluverkkomuu-
tokset eivät myöskään aihe-
uttaisi merkittäviä muutoksia

koulukulj etuskustannuksiin,
esityksessä sanotaan.

Kasvatus- ja koulutuslau-
takunta käsittelee koulu- ja
pävåikotiverkkomuutoksia kas-
vatus- ja sivistystoimen talous-
arvion yhteydessä kokoukses-
saan 1. 10. Kunnarhallitus tekee
esityksensä budjetista 18. 1 1. ja
valtuusto päättää ensi vuoden
talousarviosta 9. joulukuuta.

Jos valtuusto tekee periaate-
päätöksen koulujen sulkemi-
sesta talousarvion yhteydessä,
tehdään lopulliset päätökset
Tuusulan kouluverkosta ja sen
muutoksista ensi keväänä.

Nyt esitetyistä muutoksista
lasketaan syntyvåin luositasolla
noin miljoonan euron säästö.

-Kouluun oli syksyllä enem-
män tulijoita ensimmäiselle
luokalle kuin voitiin ottaa -lo-
put menivät Ruukin kouluun.
Eivätkä lapset ole loppumassa
Linjamäestä j atko ssakaan.

Mikkola toivoo malttia kou-
Iuratkaisuihin nyt, kun mah-
dollisten kuntaliitosten vaiku-
tukset koulumaailmaankin ovat
yhä hämäråin peitossa.

-Olisi jiirjetöntä sulkea toimi-
va ja äskettåiin remontoitu kou-
lu. Vanhempien huoli kasvai-
si, jos lapset liihetetään Ruukin
kouluun, sillä siruteiden varsilla
ei ole kevylvärdä ja monin pai-
koin autot ajavat lujaa ja teilä
Iiikkuu rekkoja. Pimeåillä ja tal-
visin tulevat r.ie1ä omat vaaran-
sa ja hankaluutensa. Kunnal-
le aiheutuisi lisiikustannuksia
koulukyydeistä, kun esimerkik-
si låihes kaikki 1.-2.-luokkalaiset
pitäsi kuljettaa Ruukin koululle.

Mikkola laskee kyliikoulujen
olevan veto.,'oimatekijän, j osta
kunnan ei kamata luopua. Op-
pimistulosten hän sanoo olleen
Linjamäessä hyviä.

Koulumuutosten lisåiksi tila-
päisissä ti-loissa toimivan Ant-

lakkautuslistalla
olevat koulut

Suomen l-ehtiyhtymä

tilan päiviikodin toimintaa esi-
tetään siirrettäviiksi toiseen yk-
sikköön. Asiasta ei ole vielä ole-
massa yksityiskohtaisempia
suunnitelmia.

Rehtori:
lryHllä väki vanhenee
TUUSUIÄ lVaunukankaan ja Nah-
kelan koulujen rehtori Janne
Mellin kertoo, että esitys ei
päåissyt Nahkelassa yllätt?imäåin.

-Ennakoin jo elokuun van-
hempainilloissa, että tåillainen
asia voi nousta keskusteluun.
Nyt se keskustelu sitten alkaa.
On iso juttu, jos l?ihikoulu lak-
kautetaan tai siitä edes puhu-
taan, mutta talouden realiteetit
ovat kovat ja ymmärrämme,
että enää ei juustohöyliillävoi-
da ottaa.

Nahkelaan Mellin tuli reh-
toriksi vuonna 2008, jolloin
koulussa oli 82 oppilasta. Nyt
heitä on 43.

-KylälIä väki vanhenee, ja

ihmiset ovat sen trendin kyllä
ymmärtäneet. Väestöennus-
teen mukaan oppilasmäärä
ei ole kasvamassa lähivuosi-
nakaan.

Mellinin tiedon mukaan
Nahkelan oppilaat siirtyisivät
joko Vaunukankaalle, tai Vau-
nukankaalle ja Rusutjärvelle.
Kasvatus- ja sivistystoimen esi-
tyksessä puhutaan vainVaunu-
kankaasta.

-Kyllä he tänne (Vaunukan-
kaalle) ryhmiin mahtuvat ilman,
että luokkako ot merkittävästi
kasvavat. Säästötoimenpiteiden
jåilkeen toivon toki tr.rntiresurs-
sin riittäviin jakotuntien mäåiriin
nostamiseen nykyisestä.


